
vv LENS JAARVERSLAG 1972 - 1973 
 
ALGEMEEN  
Natuurlijk, promotie naar de tweede klasse van de KNVB is voor LENS een historische gebeurtenis. Zo hoog heeft LENS 1 
immers nog nooit gespeeld. Maar het enthousiasme bij het behalen van de titel in de Derde Klasse B is toch wat 
tegengevallen. De verklaring moet worden gezocht in de successen die al eerder werden behaald. De LENSers zijn op dit 
punt de laatste jaren nogal verwend. Toch zou het oneerlijk zijn tegenover de spelers hun prestatie te kleineren, want het was 
een zware kompetitie en er moest tot in de laatste wedstrijd geknokt worden voor het resultaat. Schertsend is het afgelopen 
seizoen door sommige leden opgemerkt, dat het bestuur wat al teveel vertrouwen in de spelers demonstreerde door al tijdens 
het seizoen een overdekte tribune te laten bouwen. Achteraf kan geconstateerd worden dat de spelers die hint van het 
bestuur heel goed hebben begrepen.  
Er is al vaker de aandacht op gevestigd, dat LENS de laatste jaren qua ledental sterk is gegroeid. Het afgelopen seizoen  
bleek LENS van alle Haagse verenigingen met de meeste elftallen in de kompetitie te hebben deelgenomen. Nemen we de 
gehele afdeling Den Haag in ogenschouw (dus Den Haag en randgemeenten, Westland, Delft, Zoetermeer), dan neemt LENS 
na -RKAVV en Blauw Zwart de derde plaats in. Daarbij dient nog bedacht te worden dat het afgelopen seizoen en een deel 
van het seizoen ervoor een beperkte ledenstop werd toegepast om de toestroom aan nieuwe leden wat in te dammen.  
Hieronder volgt een overzicht van de grootste verenigingen in de afdeling Den Haag:  
 
vereniging   a a n t a l  e l f t a l l e n  

totaal senioren junioren  pupillen  welpen  dames 
  za       zo 

RKAVV   56  --         15 20   10   9  2  
Blauw Zwart   53  3  13  19   10  8 -- 
LENS    51  -- 13  23   9   6  1  
Den Haag/ADO  50 -- 10  23   9   7  1  
VUC    50  -- 15  20   8  7  --  
Velo    50  2  13  21   8   6  --  
Vredenburch   49  -- 12  21   8   8  --  
Scheveningen   45  8 10  14   6   5  2  
Wilhelmus   43  -- 13  16  8   5  1  
Rijswijk   42 -- 11  17   8  6  --  
Verburch   42  3  13  16   5  5  --  
 
Wie zich aan' een ander spiegelt, spiegelt zich slecht, zegt een spreekwoord. Maar voor wat betreft de ruimtelijke 
mogelijkheden (aantal velden) doen we het toch maar. We moeten daarbij vaststellen dat LENS er bekaaid van af komt met 
drie velden. We zouden hieraan nauwelijks aandacht besteed hebben als het gemeentebestuur niet zo nadrukkelijk hamerde 
op de noodzaak te komen tot grotere sporteenheden. LENS voelt het namelijk als onredelijk aan dit te doen en tegelijk grote 
sporteenheden te discrimineren. Aan grotere sportverenigingen worden niet alleen  
hogere organisatorische eisen gesteld (het kader moet immers in staat zijn met grotere aantallen sportlieden te werken), maar 
daarnaast zijn er een aantal regelingen (althans in Den Haag) die grote verenigingen benadelen. Als voorbeelden noemen we 
het huur- en subsidiebeleid. Grote verenigingen als LENS, die de velden op jaarbasis huren, dienen hoge bedragen aan 
onderhoudskosten te betalen, terwijl kleinere verenigingen, die op uurbasis huren, geen onderhoudskosten hoeven te betalen.  
Voorts valt de "bijdrageregeling stichtingskosten klubakkommodaties" uit in het nadeel van de grote verenigingen, die immers 
genoodzaakt zijn grotere klubakkommodaties te bouwen en dus aanzienlijk hogere investeringen te doen, terwijl het maximum 
subsidiebedrag gelijk is aan dat voor kleinere verenigingen.  
De in Den Haag heersende veldennood is er de oorzaak van dat grote verenigingen geen mogelijkheid hebben tot 
velduitbreiding, terwijl kleinere verenigingen vaak "ruim in het pak” zitten.  
LENS zou van het gemeentebestuur willen horen, wat nu eigenlijk onder een "grote vereniging" wordlt verstaan, want LENS 
kan niet aan de indruk ontkomen, dat LENS als een tè grote vereniging wordt beschouwd. Voorts zou LENS graag willen 
weten, op welke wijze een bijdrage geleverd kan worden aan het streven naar een multi-sport eenheid, daar alle pogingen in 
die richting op geen enkele wijze door het gemeentebestuur werden ondersteund.  
Ondertussen blijft het gemeentebestuur verkondigen, dat we toe moeten naar muti-sport verenigingen. Voorts zouden we 
stelling willen nemen tegen de eenzijdige opvatting van het gemeentebestuur als zou alleen het betaalde voetbal van groot 
belang zijn voor de passieve rekreatie. Onderzoeken hebben aangetoond, dat het gezamenlijke aandeel van het 
amateurvoetbal in Den Haag voor de passieve rekreatie veel groter is dan dat van het betaalde voetbal. De Haagse 
voetbalamateurs zouden zich gezamenlijk tegen deze eenzijdige benadering moeten verzetten. Het zou onrechtvaardig zijn uit 
deze kritische opmerkingen de konklusie te trekken, dat het gemeentelijk sportbeleid geen fluit voorstelt. Onze kritiek  
betreft slechts onderdelen van dat beleid, waarmee toevallig wij te maken hebben. De gemeente Den Haag trekt veel geld uit 
voor sport en rekreatie. Wij pleiten alleen voor een wat meer genuanceerde verdeling van een deel daarvan.  
Nu terug naar de vereniging zelf. In onze inleiding spraken we al over de verwende LENS-leden. De laatste jaren doet zich 
een ontwikkeling voor die tegengesteld is aan deze zelfwerkzaamheidsbasis van de sportverenigingen. De georganiseerde 
sportbeoefenaren stellen hogere eisen aan organisatie en akkommodatie van hun verengingen, terwijl ook de band tussen de 
leden en hun verenigingen steeds losser wordt. Het draaiend houden van een grote vereniging vergt erg veel van kader en 
bestuursleden. Maar al te vaak wordt vergeten – ook door eigen leden - dat het hier gaat om vrijwilligers, die hun vrije tijd ter 
beschikking stellen.  
Dit is een van oudsher gegroeide situatie, waardoor het mogelijk bleek de kosten van de sportbeoefening op een laag niveau 
te houden. Er is in toenemende mate sprake van een verminderde bereidheid tot zelfwerkzaamheid. Ook bij LENS is dat goed 
te merken. Een steeds groter aantal leden beschouwt de vereniging als een soort "voetbalkoopcentrum” en zichzelf als klant. 
Het bestuur wordt nogal eens verweten een te zakelijk beleid te voeren. Toch is het juist genoemde groep, die zich zakelijk 
opstelt. Daaraan kunnen veel kaderleden nog maar moeilijk wennen. In een zakelijke sfeer kan het vrijwilligerswerk nu 



eenmaal moeilijk tot ontplooiing komen. Toch heeft een grote vereniging veel vrijwilligers nodig. Vrij veel jonge leden blijken 
gelukkig nog steeds bereid bepaalde taken op zich te nemen. Dat betreft doorgaans de wat lichtere taken. Voor de zwaardere 
functies in kommissies of bestuur kunnen niet voldoende kandidaten gevonden  worden, waardoor de funktionarissen te;zwaar  
worden' belast. Op die manier gaat de lol van het vrijwilligerswerk gauw over en ontstaat een klimaat, waarin spanningen tot 
ongewenste situaties kunnen leiden. Het zij alle genoemde en de vele niet genoemde interne en externe omstandigheden, die 
het bestuur met zorg vervullen.  
Daarom kan het wel eens voorkomen, dat werd gehunkerd naar het LENS – het veel kleinere LENS – van zo’n vijftien jaar 
geleden. 
Het zou echter laf zijn de klok terug te zetten, zo dit mogelijk zou zijn. Evenzeer echter is het laf een te klein aantal leden met 
de verenigingsproblemen op te schepen. Daarom zal het bestuur erop moeten en kunnen rekenen, dat ALLE LENS-leden van 
nu zich blijven inzetten voor hun vereniging. 
 
BESTUUR  
Tijden de op 26 juni 1972 gehouden algemene vergadering werd het bestuur in de volgende samenstelling gekozen:  
Hans van der Kleij,  voorzitter  
Guido Halleen,   sekretaris  
Piet de Jongh,   penningmeester 
Carel van der Laan, en 
Gerard Duivesteijn, kommissaris  
Nieuw in het bestuursteam waren Piet de Jongh en Gerard Duivesteijn, die Ton van Egmond en Simon de Bruyn   
Opvolden. Beide laatsten hadden zich wegens gebrek aan voldoende tijd niet meer beschikbaar gesteld. 
Zoals de laatste ,jaren gebruikelijk, is de bestuurstaak zeer arbeidsintensief gebleken.Naast de wekelijkse 
bestuursvergadering op maandagavond, had elk bestuurslid nog een aantal meer persoonlijke taken,die op andere avonden, 
of in het weekend, thuis of op het complex verricht diende te worden. Ondanks de vele vrije uren, die aaan de vereniging 
werden besteed, kon allerminst van een optimale communicatie met kommissies en leden gesproken worden.  
De poging hierin verbetering te brengen door het op gezette tijden organiseren van openbare gekombineerde vergaderingene 
met kommissies en bestuur, moet als mislukt worden beschouwd. De beoogde diskussies tussen enerzijds bestuur en 
kommissies en anderzijds kommissies onderling kwamen nauwelijks tot stand. De bealngstelling van de leden voor deze 
bijeenkomsten was trouwens ook zeer gering. Het niet naar wens funktioneren van de kommunikatie met de leden is voor een 
deel ook veroorzaakt door een onvoldoende benutten van de mogelijkheden van het klubblad door de redaktie.  
Als gevolg van spijtig traag lopende goedkeuringsprocedures voor de uitbreiding van ons klubgebouw hebben onze 
kommisies nog steeds met  te krappe werkmogelijkheden te kampen. Op het moment dat dit jaarverslag geschreven wordt 
ziet het er naar uit, dat in september met de bouw begonnen kan worden. Het bestuur is overigens zeer teleurgesteld dat de 
financiële akties ten bate van deze bouwplannen zo telerstellend zijn verlopen. Slechts de loterij had een redelijk resultaat.  
Reeds aan het begin van het voorjaar gaven enkele bestuursleden te kennen zich niet meer beschikbaar te willen stellen voor 
een volgende “ambtsperiode”. Bij de één speelde de reeds geschetste externe in interne ontwikkelingen een overheersende 
rol, bij de ander was de tijdfaktor overheersend. Daar het bestuurna enige tijd tot de konklusie kwam, dat het er zelf niet in zou 
slagen een nieuw kompleet bestuursteam te formeren, werd de problematiek aan de openbare kommissievergadering 
voorgelegd. Tijdens die bijeenkomst werd een formatiegroep gevormd, welke zich tot taak stelde een nieuw bestuur te 
formeren. Aan het eind van het verenigingsjaar was de formatiegroep nog niet in haar opzet geslaagd. Hierbij dient te worden 
Opgemerkt, dat de problemen die tijdens de formatie een rol spelen noch door  de formatiegroep, die overigens alleen in de 
eerste maand van haar bestaan aktief geweest is, noch door de leden voldoende zijn onderkend. Het is voor de zittende 
bestuurslden een teleurstellende ervaring dat: 
a. men meent: ze blijven toch wel;  
b. een kwalitatief goede aanvulling niet tot  de mogelijkheden behoort;  
c. de interesse voor een goede nieuwe bestuursformatie flauw blijkt te zijn.  
Overigens zal uit het agendapunt bestuursverkiezing tijdens de algemene vergadering blijken, dat de hier aangehaalde 
problematiek naar de leden zelf wordt teruggespeeld. Er blijkt jammer genoeg geen bestuur te verkiezen.  
 
LEDENTAL  
Aan het begin van het verenigingsjaar telde LENS 698 leden, aan het eind 667. Voer het eerst sinds jaren is het ledental 
teruggelopen. Deze teruggang is het gevolg van tegen het eind van vorig verenigingsjaar ingevoerde gedeeltelijke ledenstop.  
De ingevoerde rem op de toeloop van nieuwe leden was niet alleen debet aan de teruggang, ook het strengere beleid ten 
opzichte van wanbetalers en niet-opkomers is van invloed geweest. Het middel van de beperkte ledenstop hanteert het 
bestuur met grote tegenzin. Het ontbreken van mogelijkheden tot uitbreiding van de veldakkommodatie, noodzaakt echter tot 
het nauwlettend volgen van het verloop van het ledenbestand.  
Het aantal nieuwe leden bedroeg 113 ( vorig jaar 175). Het aantal bedankjes en afvoeringen van de ledenlijst 144 (vorig jaar 
111). Hoewel bij de senioren het aantal bedankjes (38) het aantal nieuwe aanmeldingen (16) duidelijk overtrof, hadden we aan 
het eind van het verenigingsjaar toch bijna evenveel senioren als aan het begin, respectievelijk 186 en 190. 
Het aantal A-klassers liep wat terug van 104 naar 95. Er kwamen 4 nieuwe bij; 31 bedankten, 36 B-klassers werden A-klasser 
en 18 A-klassers werden senior.  
Het aantal B-klassers bleef vrij stabiel; we begonnen met 81 en eindigden met 83. Er kwamen 11 nieuwe bij; 15 bedankten; 42 
C-klassers werden B-klassers en 36 B-klassers werden A-k!assers.  
Het aantal C-klassers nam toe van 100 tot 107. Er kwamen 12 nieuwe bij en 15 bedankten; 62 pupillen werden C-klassers en 
42 C-klassers werden B-klasser.  
Het aantal pupillen nam af van 98 tot 72. Er kwamen 19 nieuwe bij en 15 bedankten; 62 pups werden C-klasser en 32 welpen 
werden pupil.  
Het aantal welpen liep iets terug van 48 naar 45. Er kwamen 39 nieuwe welpen bij en 10 bedankten, terwijl 32 welpen 
doorstroomden naar de pupillen.  



Het aantal niet-spelende leden bleef stabiel. Aan het begin telden we er 65; er kwamen 4 nieuw bij en 5 bedankten, zodat we 
er aan het eind 64 overhielden.  
Het aantal damesleden nam toe van 12 tot 15; er kwamen 8 nieuw bij en 5 bedankten.  
Het totaal aantal had veel hoger kunnen zijn, indien alle dames, die zich aangemeld hadden, ook inderdaad waren 
aangenomen. In verband met de beperkte akkommodatie hebben we echter slechts ruimte voor één dameselftal.  
 
SENIOREN  
Bij wijze van experiment werd de verantwoordelijkheid voor spelmateriaal en elftalopstellingen vanaf het begin van het seizoen 
voor de elftallen 3 tot en met 13 meer gelegd bij de aanvoerders. Dit experiment kan over het geheel genomen geslaagd 
worden genoemd. 
Bij de meeste elftallen funktioneerde het uitstekend, hetgeen een kompliment betekent voor zowel de Seniorenkommissie, die  
een goede neus had voor het aanwijzen van aanvoerders, als voor de aanvoerders zelf, die hun taak enthousiast verrichtten.  
Het komend seizoen zal deze werkwijze opnieuw toegepast worden. Het is echter noodzakelijk gebleken nog strenger op te 
treden tegen niet-opkomers, te-laat-afschrijvers en spelers, die weigeren hun reservebeurt te vervullen. Op de komende 
algemene ledenvergadering zullen in dit verband nadere voorstellen moeten worden gedaan.  
Over de prestaties van de elftallen kunnen we tevreden zijn. Het kampioenschap van het eerste is al gememoreerd.  
Het tweede draaide goed mee in de reserve 2e klas, terwijl het 3e redelijk kon meekomen in de reserve 3e klas, waarin dit 
elftal voor het eerst uitkwam. Het 4e wist naar de hoofdklasse te promoveren.  
Om de laagste elftallen ook van een voldoende aantal wedstrijden te verzekeren heeft het bestuur het afdelingsbestuur 
verzocht deze elftallen ook 22 kompetitiewedstrijden te laten spelen.  
Voor het eerst werd deelgenomen aan de zomeravondkompetitie. Drie elftallen werden ingedeeld. Helaas kwamen de laatste 
wedstrijden wat in de knel, als gevolg van de reparatie van de velden. Het komend zomerseizoen zal hiervoor een oplossing 
worden gezocht.  
De training van de beide selektiegroepen stond wederom onder leiding van dhr. W.Anderiesen. De opkomst van de  
eerste groep was uitstekend, die van de tweede beduidend minder. Mede hierom zal het komend seizoen een nog strenger 
selektiebeleid gevoerd gaan worden. Dan was er nog een trainingsmogelijkheid voor overige senioren op woensdagavond 
onder leiding van dhr. C. Franke.  
 
JUNIOREN, PUPILLEN en WELPEN 
De omvang van onze vereniging manifesteert zich vooral in het aantal jeugdelftallen. Het afgelopen verenigingsjaar waren dat 
er tenslotte 38. Het behoeft geen betoog, dat op de schouders van Juko en Puweko een zware taak rustte. Helaas bleven 
deze kommissies onderbezet, waardoor de commisieleden nog eens extra werden belast.  
De kennismaking van ons A1 elftal met de A-regionale afdeling duurde helaas maar één seizoen. Het bleek niettemin een  
leerzaam seizoen. Zo hebben we kunnen leren dat met de voorbereiding (dus training) veel eerder begonnen zal moeten 
worden om op een dergelijk hoog  niveau te kunnen meedraaien, terwijl ook de spelers zich dienen te realiseren dat aan hen 
hogere eisen moeten worden gesteld.  
Het bestuur deelt de verontrusting van de Juko over de teruglopende resultaten bij pupillen en welpen. Een betere aanpak van 
training en begeleiding is gewenst. De training van de overige pupillen en welpen op woensdagmiddag dient volgens het 
bestuur op andere leest geschoeid te worden.  
Ook zal een herbezinning moeten plaatshebben met betrekking tot de jaarlijkse sportdag, daar vooral bij oudere junioren de 
belangstelling terugloopt.  
Voor het overige kan verwezen worden naar het zeer uitgebreide verslag van onze Junioren Sekretaris.  
 
SPORTTOTO  
De opbrengst van de Sporttoto is voor onze vereniging andermaal teruggelopen. Onze Toto Commissie treft in deze geen 
blaam. He zijn ontwikkelingen buiten de vereniging om, die hun invloed doen gelden. Wellicht dat straks met de invoering van 
de Lotto weer op een toenemende opbrengst gerekend kan worden, waarbij dan tevens vaststaat dat uitbreiding van het 
aantal medewerkers noodzakelijk zal zijn.  
 
AKKOMMODATIE  
Do nieuwe afrastering rond het eerste veld en de nieuwe ballenvanger achter een doel van het, tweede veld hebben het 
afgelopen seizoen hun nut bewezen.  
Tegen het einde van het seizoen kwam de nieuwe overdekte tribune (ruim 400 zitplaatsen) gereed. Het wachten is helaas nog  
steeds op uitbreiding van het clubgebouw. De papieren voorbereiding blijkt niet alleen veel tijd, maar vooral ook veel geld te 
kosten, want de bouwkosten stijgen ondertussen maar door.  
Helaas wordt hierbij met de subsidietoewijzingen geen rekening gehouden, hoewel daarop wel bij het gemeentebestuur is 
aangedrongen.  
Aan het eind van het verenigingsjaar werden de kleedlokalen voorzien van nieuwe deuren. Over de kwaliteit van de velden en 
de zorg die aan het onderhoud wordt besteed kunnen we tevreden zijn. Dat de velden in de loop van het seizoen desondanks 
kaal worden, moet geheel worden toegeschreven aan overbespeling.  
 
LENSREVUE  
De verzorging van het klubblad geschiedde het afgelopen jaar weer als vanouds geheel in eigen beheer. De kosten van het in  
druk laten vervaardigen liepen al te hoog op. Duidelijk wordt hier gedemonstreerd hoe zelfwerkzaamheid van de leden tot 
aanzienlijke besparingen kan leiden. Daarom dank aan Frank Straathof, de familie 's-Gravendijk, Cees Kras; Sonja Jager, Adri 
de Pagter c.s., die dit hebben mogelijk gemaakt.  
Over de inhoud van het klubblad is het bestuur minder te spreken. Te weinig aandacht is besteed aan hetgeen zich in en om 
de vereniging afspeelde. Er is onvoldoende gebruik gemaakt van het enige communicatiemedium dat onze vereniging bezit.  
 
 



ONDERLING KONTAKT 
Gebleken is dat van de aktiviteiten, die door de Kontakt Kommissie werden georganiseerd slechts door een beperkt aantal  
leden gebruik wordt gemaakt. Een uitzondering moet hierbij worden gemaakr voor de disko-drive-in-shows. De 
klaverjasdrives, die wat minder werden bezocht dan vorig jaar, waren toch nog redelijk succesvol.  
 
SLOTBESCHOUWING  
Veel leden blijken wat al te gemakkelijk misbruik te maken van de door vrijwilliige medewerkers beschikbaar gestelde vrije tijd. 
Hierin zal verandering moeten komen. Het bekende gezegde “Vele handen maken licht werk” is ook op LENS, maar dan in  
tegengestelde zin van toepassing. Want te weinig handen maken het werk onnodig zwaar.   
 
Guido Halleen, 
Algemeen sekretaris.  
 
JAARVERSLAG SENIORENKOMMISSIE.  
Het afgelopen seizoen bestond de Seko oorspronkelijk uit 6 leden, t.w. de heren  
J. Bom,  
G. Coomans,  
H.Jacobi,  
H.v.d.Steen,  
G.v.d.Velde en  
Ph.de Zwart.  
Reeds in oktober 1972 moest door ziekte de heer v.d.Steen zijn werkzaamheden als sekretaris neerleggen, welke na dien tijd 
door de heer v.d.Velde ad interim werden waargenomen. De heer Ch.Bloks werd bereid gevonden de opengevallen plaats in 
de Seko op te vullen. In februari moest ook de heer Coomans op doktersadvies zijn werkzaamheden als Sekolid staken, zodat 
de rest van het seizoen met de overige 5 leden werd uitgediend. Hierbij moet nog wel worden vermeld, dat wij bij onze 
werkzaamheden uitmuntend werd gesteund door de zoon van de heer Bom, n.l. Rob Bom en de heer Ab Loykens, welke 
beide heren zich op drukke zondagen onmisbaar maakten.  
De dit seizoen ingevoerde nieuwe systemen betreffende materiaal, afschrijvingen enz. hebben naar onze mening uitzonderlijk 
goed gefunktioneerd. Bij de aanvang van het seizoen werden aan de aanvoerders van de elftallen 3 t/m 13 ieder 2 
wedstrijdballen verstrekt. Zij waren hiervoor verantwoordelijk en moesten ook voor het onderhoud ervan zorgen. Over het 
gehele seizoen is door de Seko 2 maal met inlevering van de lekke bal een nieuwe xemplaar uitgereikt en zijn in totaal 2 
ballen zoekgeraakt. In vergelijking met andere seizoenen is dit een geweldige vooruitgang, als men weet, dat er dan soms wel 
eens per wedstrijddag 2 à 3 ballen zoekraakten met een totaal per seizoen van ongeveer 30 à 40 zoekgeraakte ballen. Ook 
het systeem van afschrijven bij de heren aanvoerders heeft zeer redelijk tot zeer goed gewerkt. Alleen de kommunicatie met 
het centrale afschrijvingsadres van een der leden van de Seko was niet altijd, wat wij gaarne hadden gewenst, zodat  
het nog wel eens voorkwam, dat wij op zondag onkundig waren of elftallen, waarmede wij op vrijdagavond geen kontakt 
hadden gehad, wel volledig waren. Meestal was dit dan wel in orde, maar had de betreffende aanvoerder dit vergeten te 
melden. Al met al zijn wij zeer kontent met de resultaten van het afgelopen seizoen en zien ook geen enkele reden om niet op 
de ingeslagen weg voort te gaan en deze beide systemen volgend seizoen te kontinueren.  
Het totaal aantal afschrijvingen dit seizoen was gezien het aantal elftallen, n.l. 13 relatief niet hoog, ongeveer 130, terwijl het 
aantal wegblijvers zonder behoorlijk af te schrijven ongeveer 10 was. Vooral door deze laatste groep werd het wel eens 
moeilijk een kompleet elftal het veld in te sturen en kunnen volgens ons dit soort leden beter een individuele sport gaan 
beoefenen, waarmede zij niemand kunnen benadelen.  
Een kompleet overzicht van de resultaten der elftallen hebben wij reeds in de LENSrevue van 6 en 20 juni gepubliceerd, 
waarbij wij nog eens terugkomen op de uitstekende resultaten van ons 1e en 4e elftal, die beiden promoveerden.  
De deelname aan de zomeravondkompetitie - voor hot eerst – was geen kompleet sukses. Naarmate de kompetitie vorderde 
nam het aantal wegblijvers toe, waardoor met onvolledige elftallen moest worden aangetreden.  
Do samenwerking met onze trainer Dhr.Anderiessen, was voortreffelijk, hoewel het soms wel eens zeer moeilijk was, aan zijn 
eisen voor de levering van reserves voor 1 en 2 te voldoen en dit ten koste moest gaan van de elftallen, welke door ons 
werden samengesteld.  
Tenslotte danken wij alle spelers en ook andere kommissies voor de samenwerking en het begrip het afgelopen seizoen door 
ons ondervonden en hopen, dat het nieuwe seizoen weer met suksessen mag worden bekroond.  
Namens de Seko,  
G.v.d.Velde.  
 
JAARVERSLAG JUNIOREN- EN PUPILLEN WELPENKOMMISSIE  
Door het vertrek van G.Duivesteijn naar het Bestuur moest de JUKO het soizoen 1972/3 starten met een vijfmans bezetting, 
nl. de heren R.Becker, A.Bertens, J.nop, N.Osse en G.v.d.Steen,  
in de hoop, dat aanvulling gedurende het seizoen nog wel zou volgen. Helaas hebben wij niemand bereid gevonden de 
gelederen van de JUKO te komen versterken, hoewel dit dringend noodzakelijk was. Vooral zaterdags bleek steeds weer, dat 
aanvulling tot minstens zeven man een vereiste is.  
De PUWEKO startte dit seizoen in de volgende samenstelling: N. Osse, als afgevaardigde van de JUKO, Th.Hoefnagel, als 
senior, en M.Reuver, F.Teunissen en P.Verheesen, als A-klassers.  
P.Verheesen moest al snel afhaken, waarvoor G.Vervaart in de plaats kwam. Ook deze moest in de tweede helft van het 
seizoen wegens werkzaamheden voor de PUWEKO bedanken. Ook deze bezetting was te krap. Th.Hoefnagel moest een 
groot aantal weken in verband met trainerskursus verstek laten gaan, terwijl ook M.Reuver niet altijd aanwezig kon zijn door 
de wedstrijden van ons eerste elftal op zaterdag. P.v.d.Steen heeft als free-lancer het gehele seizoen de PUWEKO 
bijgestaan.  
Het seizoen werd begonnen met 8 A-elftallen, waarvan 4 op zondag, 7 B- en 8 C-elftallen, 8 Pupillen- en 4 Welpenelftallen. In 
maart 1973 kwam het 9e Pupillenelftal erbij. In oktober 1972 het 5e en in maart 1973 het 6e Welpenelftal.  



Door het spelen van A1 op zaterdag viel een aantal jongens, waarop wij steeds als leider konden rekenen, af, zodat aan het 
begin van het seizoen niet alle elftallen een vaste leider hadden.De JUKO- en PUWEKO-leden moesten in deze gevallen  
ook nog inspringen. Gedurende het seizoen hebben wij echter toch nog enkele leden en vaders bereid gevonden ons 
leiderskorps te komen versterken.  
Voor A1 is het seizoen niet suksesvol verlopen. Door tegenslag met onze keeper, die al in de eerste wedstrijd word 
geblesseerd en gedurende het seizoen nog enkele blessures, moest dikwijls in een wisselende opstelling worden 
aangetreden. Ook de voorbereiding was niet volledig afgestemd op het zware seizoen. De trainingen begonnen te laat en veel 
spelers waren i.v.m. vakantie pas iaat in augustus beschikbaar. Toch had de mogelijkheid er achteraf bezien wel ingezeten 
zich in de A-regionale afdeling te handhaven. Enkele wedstrijden werden onnodig verloren en de inzet van sommige spelers 
was niet altijd, zoals wij mochten verwachten. Helaas moeten wij volgend seizoen in de B-regionaal proberen het verloren 
gegane terrein te herwinnen. Het zal niet gemakkelijk zijn, maar met volledige inzet en goede training moet het toch wél 
mogelijk zijn. Als sluitstuk van de kompetitie nam ons eerste A-elftal deel aan het NKS-toernooi. De wedstrijden werden 
ondanks de hitte met grote inzet gespeeld en als resultaat werd in Zevenbergen een eervolle tweede plaats behaald.  
De overige A-elftallen deden het bijzonder goed. LENS A3, A4 en A5 werden kampioen, terwijl A2 een zeer eervolle plaats 
behaalde; A7eindigde als derde en de overige elftallen eindigden in de middenmoot.  
De verrichting van B1 viel wat tegen. Er werd soms onnodig punten verspeeld. Het elftal werd nogal eens getroffen door 
schorsingen en voorwaardelijke straffen. Hier zal komend seizoen, als een aantal spelers in de A-klasse uitkomt., wat aan 
moeten worden gedaan!  
Ook in deze klasse twee kampioenen. LENS 13 en 14 gingen in hun afdeling met de eer strijken. Het veertiende zelfs met 
een doelgemiddelde van 101 - 13. LENS 11 en 12 haalden de reis net niet. Zij moesten de B1 elftallen van SVH en Esdo laten 
voorgaan. Een uitermate knappe prestatie van spelers en leiders. LENS 10 moest nog wel eens spelers aan het negende 
afstaan, hetgeen zijn invloed had op de resultaten. Toch werd nog een 6e plaats behaald. LENS 15 werd voorlaatste.  
Bij onze C-klassers werden dit seizoen geen hoge ogen gegooid. Alleen het 17e wist lange tijd de strijd om de eerste plaats 
vol te houden, maar tegen het eind moest dit elftal toch zijn meerdere erkennen in De Lier. Ons C1 bereikte de 5e plaats. De 
verrichtingen van dit elftal waren wisselvallig. Een gebrek aan konditie bij veel spelers was duidelijk merkbaar. Dit was het 
gevolg van de slechte opkomst bij de trainingen. Van de overige elftallen wist alleen LENS 20 nog een goede 4e plaats te 
bereiken. De overige elftallen eindigden in de onderste regionen. LENS 22 eindigde zelfs als laatste.  
In ons vorig jaarverslag maakten wij reeds melding van een teruggang in de resultaten van onze Pupillen- en Welpenelftallen. 
Ook dit seizoen waren de resultaten niet best. Het is de hoogste tijd, dat wij deze teruggang een halt toeroepen en trachten de 
verloren gegane positie terug te winnen. Het zal dan wel noodzakelijk zijn, dat er meer aandacht, aan de 
woensdagmiddagklub wordt besteed. Afgelopen seizoen liet dit weer veel te wensen over. Willen wij over een aantal 
seizoenen nog kunnen beschikken over goede aanvulling voor de senioren, dan zullen wij er nu al iets aan moeten doen.  
Van de pupillenelftallen bereikte alleen het eerste en vierde redelijke resultaten. Van de 21 wedstrijden won P1 er 12, speelde 
4 maal gelijk en verloor er toch nog 5. P4 won 13 wedstrijden, speelde 3 keer gelijk en verloor 6 keer.  
De Welpenelftallen deden het nog slechter. Hier alleen het eerste elftal dat een voldoende haalde. Gespeeld 22, gewonnen 
15, gelijk 3 en 4 verloren wedstrijden. W2 wist slechts één wedstrijd te winnen. De hoge indeling was hieraan wel mede  
schuld.  
Het totaal overzicht van alle gespeeIde wedstrijden is als volgt:  
 
A-junioren  146  79  22  45  180  341 - 259  
B-junioren  123  72  17  34  161  372 - 195  
C-junioren  144  52  17  75  121  326 - 145  
Sub-totaal 413  203  56  154  462  1039- 599  
Pupillen  182  66  28  88  160  255 - 354  
Welpen  108 31 26 51 88  130 - 197  
Totaal  703  300  110  293  710  1424 1150 
 
TRAINING  
Evenals vorig jaar stonden de A-klassers onder leiding van de heer P.v.d.Maas, die nu wel een zwaardere taak had dan vorig 
jaar. Hij moest met een grotendeels nieuw team starten. Het bezoek aan de trainingen was niet, zoals wij waren gewend. Ook 
de inzet was soms nog wel eens ver te zoeken. Een en ander had natuurlijk zijn invloed op de prestaties tijdens de 
wedstrijden. Er moest door de JUKO en het Bestuur af en toe worden opgetreden.  
De training van de B-klasseselektie o.l.v. de heer C.Franke werd beter bezocht, terwijl daarentegen het bezoek aan de C-
klassetraining o.l.v. de heer P.v.d.Maas zeer veel te wensen overliet.  
Komend seizoen staan deze trainingen o.l.v. resp. C.Franke, J.Zoet en A.Wagenaar. Wij hebben ter voorbereiding nu al met 
de A- en B-klassers een bijeenkomst gehad. Wij hebben onze trainers opdracht gegeven de trainingen, die weer tweemaal per  
week plaatsvinden, flink aan te pakken. Onze spelers moeten zich ervan bewust zijn, dat zij de plicht hebben om de trainingen 
regelmatig te bezoeken, indien zij in een standaard elftal willen uitkomen.  
Ook voor de lagere eIftallen waren er weer trainingsmogelijkheden. Enkele senioren, waarop wij nimmer een vergeefs beroep 
doen, verzorgden ook deze trainingen voor ons. Het bezoek bij de A-klassers was niet altijd daverend. Bij de B- en C-klassers 
gelukkig wel.  
De woensdagmiddagklub ging wegens gebrek aan trainers of leiders ten onder. Het resultaat hiervan hebben wij hierboven 
reeds geschetst. Tegen het eind van het seizoen vonden wij een van de vaders van de welpen, de heer Zock, bereid de 
welpen onderhanden te nemen.  
Een woord van dank aart allen, die ons hielpen met de trainingen. Dat ook een regelmatig bezoek aan de trainingen resultaat 
kan afwerpen, hebben de B-klassers dit seizoen wel bewezen.  
 
ELFTALLEN  
23 Junioren-, 9 pupillen- en 6 welpenelftallen namen aan de kompetitie deel. Van de 284 junioren, waarmede wij startten, 
gingen er in de loop van het seizoen 70 weg. Een groot deel hiervan aan het eind van het seizoen bij de overgang naar de 



senioren; 20 nieuwe kwamen er bij. Bij de pupillen waren deze cijfers resp. 97 plus 13 min 15 en, bij de welpen 47 plus 32 min 
10.  
Een groot aantal bedankjes was het gevolg van verhuizing. Vooral Zoetermeer en Leidschenddam waren de grote 
trekpleisters. Daarnaast werd ook een aantal speIers door de JUKO afgevoerd wegens gebrek aan interesse voor de 
voetbalsport, hetgeen tot uitdrukking kwam in het wegblijven bij wedstrijden.  
Het aantal leden, waarmede wij de kompetitie 1973-74 zullen starten, bedraagt:  
89 A-kIassers, waaronder 5 nieuwelingen (Zeven elftallen),  
87 B-klassers, waaronder 2 nieuwelingen (Zeven, elftallen),  
108 C-klassers, waaronder 4 nieuwelingen (Acht elftallen)  
Totaal 284 junioren, uitkomende in 22 teams van 13 spelers.  
73 pupillen, uitkomende in 6 elftallen  
49 welpen., uitkomende in 4elftallen  
Totaal 406, uitkomende in 32 elftallen, waarvan 4 A-elftallen op zondag gaan spelen. Dit betekent, dat wij elke zaterdag ca.14 
thuiswedstrijden zullen krijgen op 3 velden. Bij een' goed verlopende kompetitie kan dit nog wel. Uitbreiding van 
juniorenelftallen zal fnuikend werken op het goede verloop op zaterdag. Een strenge selektie bij het aannemen van nieuwe 
junioren is dan ook wel op zijn plaats.  
 
TOERNOOIEN  
Onze eigen toernooien zijn gedeeltelijk in het water gevallen. Het Utopial-toernooi kon door de hevige regenval niet worden 
uitgespeeld. Slechts de finale om de eerste en tweede plaats kon in de modder worden uitgevochten. ADO was de betere 
ploeg en ging dus voor de tweede keer met de beker naar huis.  
Het toernooi voor A4, B2 en C2 kon helemaal niet doorgalan. De toernooien voor A2 en onze standaardelftallen gingen 
gelukkig door. Alles liep zoals gebruikelijk weer perfekt. Alleen vragen wij ons af, of een toernooi voor A- en zelfs B-kIassers 
nog wel zin heeft. Over de inzet kunnen wij nu niet al te enthousiast zijn. Wij zullen eens moeten bekijken, of wij niet beter 
alleen toernooien voor pupillen, welpen en C-klassers moeten organiseren en voor lagere elftallen.  
Voor het eerst dit jaar een groots opgezet pupillen- en welpentoernooi, waaraan iedereen kon meedoen en werd ingedeeld bij 
loting. Een grandioos sukses dit Koktailtoernooi, dat volgend seizoen zeker zal worden herhaald.  
 
SPORTDAG  
Na het koktailtoernooi viel de sportdag, wat deelname betreft, tegen. Slechts ca.80 deelnemers, voor het grootste deel 
Pupillen en Welpen. Slechts een klein groepje C-klassers en ëén enkele B-klasser toonden belangstelling.  
 
SPORTKAMPEN  
Dit jaar namen wij aan drie kampen deel. Een team C-klassers ging naar Oudenbosch, evenals twee teams pupillen en 
welpen. 12 B- en A-klassers togen naar Hechtel om daar de Belgische buurt onveilig te maken.  
 
JUNIORENRAAD  
Hoewel er dit seizoen iets meer aktie van de JURA uitging, zijn wij toch nog lang niet bij het beoogde doel. De hearing, 
waarvan zoveel werd verwacht, werd een flop, vooral veroorzaakt door de geringe belangstelling van de A-kIassers. Wij 
wachten nog steeds op nieuwe initiatieven en op voldoende aanmeldingen.  
 
CURSUSSEN  
Door NKS en KNVB worden regelmatig cursussen gegeven voor leiders en trainers. Onze vereniging neemt een groot deel 
van de kosten voor haar rekening. Helaas is de belangstelling voor dit soort cursussen bij ons zeer gering. Slechts één leider 
wist dit jaar een cursus met goed gevolg te doorlopen. Volgend seizoen verwachten wij ook op dit gebied wat meer 
belangstelling.  
 
ALGEMEEN  
Vergeefs zult U het hoofdstuk vergaderingen in dit verslag zoeken. De besprekingen met enkele verenigingen hebben nog weI 
plaatsgevonden, maar ook nu weer bleek, dat resultaat wel moet uitblijven, omdat de belangen te ver uit elkaar liggen en er 
daardoor geen gesprek op gelijke basis kan plaatsvinden. Kontakten met bepaalde gelijkgerichte verenigingen lijken ons in dit 
opzicht van meer waarde.  
Het moet ons van het hart, dat ook dit jaar weer de belangstelling van de Redaktie voor de Junioren-, Pupillen- en Welpen-
afdeling zeer gering is geweest. Slechts sporadisch werd aan deze afdeling aandacht besteed. Voor speciale evenementen, 
zoals toernooien, sportdag, belangrijke wedstrijden, werd zelden van Redaktiezijde een plaatsje in de LENSrevue ingeruimd. 
Het plaatsen van enkele stekelige opmerkingen in de Variaantjes mag heus wel, als daar ook maar eens iets opbouwends 
tegenover stalat en dat hebben wij helaas gemist. Hopelijk zal het kontakt met de Redaktie volgend seizoen een stuk beter 
zijn.  
Omtrent de samenstelling van JUKO en PUWEKO is nog niets definitiefs te melden.  
De heer A.Bertens heeft de wens te kennen gegeven volgend jaar geen zitting meer in de JUKO te nemen. Bij de PUWEKO 
zullen Theo Hoefnagel en F.Teunissen niet meer beschikbaar zijn. Voor hun werk in deze kommissies willen wij de 
scheidende leden hartelijk dank zeggen. De 12 benodigde leden voor beide kommissies zijn nog lang niet allemaal gevonden. 
Er zijn wel enkele toezeggingen, maar wij kunnen heus nog wel enkele enthousiaste mensen gebruiken. Meldt U daarom zo 
spoedig mogelijk aan. De kompetitie staat weer snel voor de deur. 
Tenslotte nog een enkele opmerking over de samenwerking met het Bestuur. Wij zijn van mening, dat hier nog wel iets aan 
hapert. De vergaderingen op maandagavond, die zowel voor Bestuur als voor JUKO tot laat in de avond duren, vormen 
dikwijls een belemmering voor een goed kontakt. Behalve het noodzakelijke kontakt over op te leggen straffen is er niet veel 
gezamenlijk overleg geweest. Wij betreuren dit en hopen dat dit volgend jaar zal verbeteren.  
In dit verslag heeft U tot nu toe alle gebruikelijke bedankjes, behalve dan bij het :punt trainingen, moeten missen. Wij vinden 
de medewerking van al onze leden, die hun vrije tijd aan onze afdelingen besteden, zo belangrijk, dat wij op deze plaats eens 



de volle aandacht op deze leden willen vestigen. Afgelopen seizoen. zijn er weer velen bezig geweest voor onze jeugdige 
leden. Dit is maar goed ook, want van de jonge LENS-garde hangt de toekomst van onze vereniging af.  
Het zou te betreuren zijn, als wij over enige jaren voor onze hoogste seniorenelftallen geen goede aanvulling meer uit onze 
jeugd zouden krijgen, maar een beroep moeten doen op buitenstaanders, teneinde in staat te zijn de nu veroverde plaats in 
de KNVB te handhaven. Het zou dan mis zijn met LENS, zoals de ervaring bij andere verenigingen heeft geleerd. Daarom 
moeten wij waardering hebben voor die leden, die zich niet alleen met woorden maar vooral met daden voor onze Vereniging 
inzetten. Onze welgemeende dank gaat uit naar allen, die ons hebben geholpen. Het was niet altijd goed, wat wij deden, er 
was soms reden voor kritiek en daar hebben wij begrip voor, maar wij hebben gezamenlijk onze uiterste best gedaan. Wij 
hopen, dat wij komend seizoen niet tevergeefs een beroep op nog meerdere leden mogen doen.  
Mijn speciale dank gaat uit naar mijn medekommissieleden voor de prettige samenwerking en voor het werk, dat zij hebben 
gedaan. Ik hoop volgend seizoen, maar dan in een komplete JUKO, weer op eenzelfde samenwerking te mogen rekenen.  
‘s-Gravenhage, 15 juli 1973  
Namens de Junioren- en Pupillen/ Welpenkommissies  
G.B.van den Steen.  
 
JAARVERSLAG TOTO-KOMMISSIE.  
Tengevolge van diverse U bekende oorzaken is ook dit seizoen de omzet weer achtergebleven bij eerdere jaren.  
Afgelopen seizoen gaf 48 toto-ronden, waarbij 43.429 formulieren (vorig jaar 48.941) door onze handen zijn gegaan en die 
uiteindelijk hebben geleid tot een totaal omzet van 255.984 kolommen (vorig seizoen 299.648).  
De daling bij ons ligt inderdaad hoger dan het landelijk gemiddelde, hetgeen toegeschreven moet worden aan het minder 
spelen door een "bekende" groep systeemspelers en verder door het wegvallen van enige sigarenwinkeliers, die hun poorten 
hetzij vrijwillig hetzij t.g.v. de sanering hebben gesloten.   
In dit verband werd vanzelfsprekend voor vervanging gezorgd, maar het is algemeen bekend, dat deze vervangingen te allen 
tijde omzetverlies met zich medebrengen.  
Voor een feilloze afwikkeling zorgden wekelijks de volgende heren:  
A.v.Luxemburg, J.Bom met zoon Rob, J.Brochard, A.Hoppenbrouwers, G.Kemperman , G.v.Reenen,   
met op de achtergrond de altijd bereid staande heer A.J.’s-Gravendijk. Voor Ton was nooit iets te veel en alhoewel volledig 
met zijn ziekte op de hoogte, bracht zijn heengaan naast een schok een wel heel grote leegte. Wij zullen erin moeten berusten 
een zeer goede vriend te hebben verloren, doch vergeten kunnen en zullen wij hem niet.  
De reeds jarenlang tot onze vaste kern behorende medewerker, de heer J.Brochard, ziet zich wegens drukke werkzaamheden 
gedwongen uit de Totokommissie terug te treden. Jan, namens allen bedankt voor de prettige samenwerking!  
Zoals de zaken er thans voor staan, zal in januari 1974 de lotto van start gaan. De reeds bestaande inleveradressen voor de 
Toto zullen hierbij volledig worden ingeschakeld. Over de verdere opzet is ons nog weinig bekend, doch wij zullen U hiervan 
op de hoogte houden.  
Een naar alle waarschijnlijkheid belangrijk "Toto" en Lotto" seizoen staat ons te wachten. Zonder een volledige medewerking 
Uwerzijds zijn wij nergens. Mocht er dus binnenkort iets van U worden verlangd, mogen wij dan op Uw steun rekenen ?  
Namens de Toto-Kommissie  
J.J .Jager  
 
BOUWFONDS 1972-1973  
Nadat het bestuur in november 1972 een kommissie in het leven had geroepen om na te gaan, hoe een tekort in de 
verbouwingskosten, ontstaan door stijging van prijzen in lonen en materialen, kon worden opgelost, had deze kommissie geen 
idee van de negatieve houding van de spelende leden, elftallen en kommissies in onze vereniging.  
Het opgestelde plan om het tekort van Fl.25.000,- vóór 23 mei 1973 aan het Bestuur te overhandigen, is daardoor ook niet 
doorgegaan.  
Dat er toch nog leden en donateurs waren, die aan onze oproep gehoor hebben gegeven, waardoor zij tevens de mogelijkheid 
kregen tot het reserveren van een tribuneplaats, is door de kommissie zeer op prijs gesteld.  
De aktiviteit voor de loterij heeft volledig aan zijn doel beantwoord en dankzij de medewerking van zeer veel leden is dit een 
sukses geworden en konden wij een "behoorlijk bedrag aan dit fonds overmaken.  
Bepaalde andere aktiviteiten, zoals een wijnfeest, mens erger je niet en klaverjassen, zijn ver beneden de geplande resultaten 
gebleven.  
Gezien de resultaten, die tot nu toe zijn behaald, moeten wij stellen, dat er andere middelen moeten worden aangewend om 
de verbouwing te laten doorgaan.   
Onze dank is verder voor die leden, die het mogelijk hebbon gemaakt om deze kommissie draaiende te houden en zonder 
wier medewerking en inzet het niet mogelijk was geweest om toch nog deze resultaten te behalen.  
Heren Houkes, N. Hoefnagel, Verheggen, Flumans en ons bestuur, hartelijk dank.  
A. Bogisch.  
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